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Kommunfullmäktige 2018-06-11  
 

Justerandes sign  Utdragsbestyrkande 
   
 
  

 

Plats och tid Tingssalen , måndagen  den 11 juni 2018 kl 18.30- Ajournering mellan kl 
19.00-19.10. 

 
Beslutande Se bilaga 
 
 
 
 
  
 
 

Övriga deltagande  Anders Johansson, kommunchef 
 Agneta Rodriguez, kommunsekreterare 
 Anna Emrin, ekonomichef, § 74 
 
 
 
 
 
Utses att justera Torbjörn Carlreus (S) och Marcus Schön (M)    
 
Tid och plats för justering Måndagen den 18 juni 2018 kl 16.00      
 
Underskrifter Sekreterare  .............................................................................. Paragrafer 70 - 93  

Agneta Rodriguez 
 

  
 Ordförande  ............................................................................... 
  Anders Ek 
 
  
 Justerande    ...................................................................................................................................................................... 
  Torbjörn Carlreus   Marcus Schön 

________________________________________________________________________________ 
 

ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 
Nämnd/Styrelse Kommunfullmäktige 
 

Sammanträdesdatum  2018-06-11  
 
 

Datum för anslags uppsättande  2018-06-20 Datum för anslags nedtagande 2018-07-12 
 
 

Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset 
   
 
 
Underskrift   ............................................................ 
  Agneta Rodriguez 
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KF § 70     DNR: KU.2018.6  
 
 
 
Godkännande av dagordning   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Dagordningen godkänns. 
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KF § 71     DNR: KU.2018.8  
 
 
 
Fråga om sammanträdet blivit i laga ordning kungjort   
Meddelas att kungörelse av dagens sammanträde skett genom publicering 
av kallelse och underlag på kommunens hemsidas politikerwebb, 
annonsering på kommunens hemsida och i ortens tidningar. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Sammanträdet har blivit i laga ordning kungjort. 
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KF § 72     DNR: KU.2018.7  
 
 
 
Allmänhetens frågestund   
Karl-Evert Nilsson, Ruda, vill veta varför det körs vatten till Långemåla 
och undrar vad det är för problem med vattnet?  
 
Karl-Evert Nilsson har även frågor som rör ledningarna som grävs mellan 
Högsby och Ruda. Är det meningen att vattnet ska tas från Högsby till 
Ruda eller tvärtom?  
 
Vice ordförande för förbundsdirektion Östra Smålands 
kommunalteknikförbund Anders Svensson (M) svarar att dricksvattnet ska 
gå från Högsby till Ruda. Avloppsvattnet från Ruda ska gå till Högsby.  
 
Vad gäller frågan om vattnet i Långemåla ber Anders Svensson (M) att få 
återkomma med svaret till nästa kommunfullmäktigesammanträde.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Anders Svensson 
KF
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KF § 73     DNR: KU.2018.95  
 
 
 
Investeringsbudget 2019   

Budgetberedningen har beslutat om investeringsbudget 2018-2020.  
 
Budgetberedningens förslag till investeringsbudget  
Investeringsbudgetens omslutning bestäms i normala fall utifrån Högsby 
kommuns finansiella mål om att de avgiftsfinansierade investeringarna 
maximalt får uppgå till 0,9 % av skatteintäkter och statsbidrag. Samt att de 
skattefinansierade investeringarna maximalt får uppgå till 1,75 % av 
skatteintäkter och statsbidrag. Det skulle motsvara en investeringsbudget 
2019 på maximalt 10 695 tkr. Motsvarande siffra för 2020 är 10 773 tkr och 
för 2021 skulle den siffran uppgå till 10 777 tkr. 
 
De finansiella målen avseende nivåerna på avgiftsfinansierade respektive 
skattefinansierade investeringar frångås tillfälligt med anledning av det 
stora investeringsbehovet på kommunala fastigheter och inom VA-sidan.  
 
Budgetberedningens (Alliansens) förslag till investeringsbudget för 2019 
uppgår till totalt 52 590 tkr fördelat på 26 780 tkr avseende den 
avgiftsfinansierade delen och 25 810 tkr avseende den skattefinansierade 
delen. Motsvarande siffror för 2020 är en total investeringsbudget på 
73 166 tkr, där 39 500 tkr avser den avgiftsfinansierade delen och 33 666 
tkr avser den skattefinansierade delen. För 2021 föreslås en total 
investeringsbudget på 47 116 tkr, där 27 300 tkr avser den 
avgiftsfinansierade delen och 19 816 tkr avser den skattefinansierade delen. 
 
För information; 
Eftersom det i det här läget handlar om investeringsbudget så ingår hela 
den beräknade kostnaden för överföringsledningen samt kostnaden för 
återställandet av deponin i ÖSK:s investeringsäskande. 
 
När det gäller de avgiftsfinansierade investeringarna så finns det 
redovisningsmässigt avsatta medel, i form av ansättningar, för både 
överföringsledningen (12,4 mkr) och sluttäckningen av deponin (18,4 mkr).  
 
Redovisningsmässigt behandlas de lite olika eftersom den ena avser gamla 
synder och den andra avser nyinvesteringar. Avsättningen för 
överföringsledningen kommer att upplösas över tid och användas för att 
minska effekten av kommande års kapitalkostnader (avskrivningar och 
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KF § 73     DNR: KU.2018.95  
 
 
 
ränta). Avsättningen för sluttäckningen av deponi kommer att lösas upp 
under en fyraårsperiod när väl beslutet om igångsättning är fattat. 
 
Socialdemokraterna (S) och Miljöpartiet (MP) har också lämnat in ett 
budgetförslag. 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
S och MP:s förslag till investeringsbudget för 2019-2021 fastställs. 
_____ 
 
Förslag under kommunfullmäktiges möte 
Stihna Johansson Evertsson (C) yrkar bifall till Alliansens tillika 
budgetberedningens budgetförslag. 
 
Jonas Erlandsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Leif Gustavsson (SD) anser båda budgetförslagen vara bra. Gustavsson 
yrkar dock bifall till Alliansens förslag, men med tillägget att 
Socialdemokraternas och Miljöpartiets förslag att satsa 1 000 000 kr på 
Räddningsstationen i Fagerhult 2019 godkänns. 
 
Lars Elmborg (KD) stöder Alliansens budgetförslag, men med tillägget att 
godkänna Socialdemokraternas och Miljöpartiets förslag att satsa 1 000 000 
kr på Räddningsstationen i Fagerhult 2019. 
 
Gunilla Schollin-Borg (MP) vill ha en anteckning till protokollet att det är 
Socialdemokraterna tillsammans med Miljöpartiet som lagt 
budgetförslaget. Schollin-Borg föreslår att det i framtiden satsas på 
solceller och att förslag tas fram på vilka kommunala fastigheter som skulle 
vara lämpliga att installera solceller på. 
 
Tommy Palmgren (V) föreslår att del av Storgatan enkelriktas vid 
kommande satsning på gatan. Palmgren yrkar bifall till 
Socialdemokraternas och Miljöpartiets budgetförslag. 
 
Stihna Johansson Evertsson (C) föreslår att sammanträdet ajourneras. 
 
Ajournering 
Kommunfullmäktige ajourneras i 10 minuter mellan kl 19.00-19.10. 
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Nytt förslag efter ajourneringen 
Stihna Johansson Evertsson (C) föreslår som tillägg till Alliansens 
budgetförslag, att 1,5 miljoner kronor satsas på Räddningsstationen i 
Fagerhult 2019 och blir en egen rad bland de skattefinansierade 
investeringarna i investeringsbudgeten. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag, dels kommunstyrelsens 
förslag och dels Alliansens förslag med tillägget att en satsning görs på 
Räddningsstationen i Fagerhult 2019 med 1,5 miljoner kronor. Ordföranden 
frågar om kommunfullmäktige vill besluta enligt kommunstyrelsens förslag 
eller Alliansens nya förslag och finner att kommunfullmäktige vill besluta 
enligt Alliansens nya förslag. Omröstning begärs och genomförs. 
 
Omröstningsordning 
Den som vill besluta enligt kommunstyrelsens förslag röstar ja och den som 
vill besluta enligt Alliansens nya förslag röstar nej. 
 
Omröstningsresultat 
Vid omröstningen avges 15 ja-röster och 18 nej-röster. Resultatet framgår 
av särskild bilaga. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Alliansens förslag till investeringsbudget för 2019-2021 med tillägget att 
1,5 miljoner kronor satsas på räddningstjänsten i Fagerhult fastställs. 
 
 
Beslutsunderlag 
KU tjänsteutlåtande investeringsbudget 2019-2021.docx 
S o Mp skrivlelse förslag till investeringsbudget 2019.pdf 
Alliansens skrivelse förslag till investeringsbudget 2019.pdf 
S och Mp förslag till investeringsbudget 2019-2021.pdf 
Minnesanteckningar BB 20180521.pdf 
Budgetberedningens förslag till investeringsbudget 2019-2021 ver 180521.pdf  
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KF § 73     DNR: KU.2018.95  
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Ekonomi 
ÖSK 
Kommunchef 
Socialchef 
Skolchef 
Personalchef 
Räddningschef 
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KF § 74     DNR: KU.2018.117  
 
 
 
Budgetuppföljning april 2018    
En uppföljning av kommunens ekonomi och mål har gjorts per sista april. 
Prognosen för årets resultat ser sämre ut än budgeterat resultat. Årets 
budgeterade resultat uppgår till 13,8 mkr, medan det prognostiserade 
resultatet vid årets slut ser ut att bli 8,0 mkr.  
 

 
 
Underskottet i budgeten finns i driften. Kommunledningsutskottet (KLU) är 
det enda utskott som prognostiserar en positiv avvikelse i denna 
uppföljning. Socialutskottet (SU) och utbildningsutskottet (UU) är det 
utskott som står för den negativa avvikelsen. För SU's del handlar det 
främst om ökade behov av insatser inom LSS-verksamheten, samt 
minskade intäkter. För UU's del handlar det om nya platser inom både 
grund- och gymnasiesärskolan, samt ökat elevantal inom verksamheterna. 
 
Finansredovisningen prognostiserar inga avvikelser.  
 
Utifrån denna prognos uppfylls tre av de sex finansiella målen. De mål som 
inte uppfylls är nettokostnadernas andel av skatteintäkter och statsbidrag, 
samt de mål som är kopplade till kommunens investeringar.  
 
 
 

Budget Prognos
2018 2018

Verksamhetens intäkter 121 628 121 628 0

Verksamhetens kostnader -493 455 -501 478 -8 023 
Avskrivningar -11 597 -11 324 273
Verksamhetens nettokostnader -383 424 -391 174 -7 750 

Skatteintäkter 224 344 224 344 0
Generella statsbidrag 169 086 170 086 1 000
Finansiella intäkter 8 215 8 215 0
Finansiella kostnader -4 400 -3 500 900
Resultat efter finansnetto 13 821 7 971 -5 850 

Extraordinära poster 0 0 0

Årets resultat 13 821 7 971 -5 850 

RESULTATBUDGET (tkr) Avvikelse
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KF § 74     DNR: KU.2018.117  
 
 
 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Ekonomisk uppföljning för april 2018 godkänns.  
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Ekonomisk uppföljning april 2018.pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Ekonomi 
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KF § 75     DNR: KU.2016.13  
 
 
 
Revidering av ersättningar till förtroendevalda 2019-2022   
Kommunfullmäktige beslutade 2016-04-04, § 23 att göra en revidering av 
"Regler för arvoden till förtroendevalda" och en parlamentarisk grupp 
utsågs för detta uppdrag. Den parlamentariska gruppen fick även i uppdrag 
att se över om gällande regelverk för partistöd ska förändras. 
 
Den parlamentariska gruppen har gjort en översyn av reglerna och 
ersättningsnivåerna samt partistöd. 
 
Förslaget bygger på att kommunstyrelsens ordförande får 75% av en 
riksdagsledamots ersättning samt att övriga ordförandearvodes 
procentsatser höjs. Ordförandearvodet för socialutskottet och 
utbildningsutskottet höjs till 20%, kommunfullmäktige höjs till 6%, 
kommunfullmäktiges förste och andre vice höjs till 2% samt att de som har 
halva procentsatser höjs upp till närmaste heltal. Detta innebär en ökning 
jämfört med 2018 på totalt 260 900 kr. 
 
Vad gäller partistödet föreslår den parlamentariska gruppen att 
fördelningen förändras så att den fasta delen ökar (från 25%) till 30% och 
den rörliga delen minskar (från 75%) till 70%. 
 
Partistödet ska revideras en gång per mandatperiod. Ökning ska ske varje år 
och följa kommunens genomsnittliga löneökning. 
 
Förändringarna vad gäller arvode och partistöd ska gälla från och med 
mandatperioden 2019. 
 
Synpunkter under kommunstyrelsens möte 
Per Gröön (C), med instämmande av Gunilla Schollin-Borg (MP), står 
bakom parlamentariska gruppens förslag. 
 
Jonas Erlandsson (S) föreslår att en förtroendevald ska kunna ha flera  
ordförandeuppdrag och få maximalt 100% i arvode.  
 
Jonas Erlandsson (S) föreslår även att partigruppledarna ska ha möjlighet 
till ersättning.   
 
Leif Gustavsson (SD) föreslår att möjlighet ges för att utse och arvodera en 
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2:e vice ordförande i kommunstyrelsen. 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Jonas Erlandssons (S) förslag att en förtroendevald ska kunna ha flera 
ordförandeuppdrag och få maximalt 100% i arvode godkänns. Därmed 
utgår stycket under rubriken Fast arvode: "Om en och samma person 
innehar två ordförandeuppdrag kan endast ett arvode begäras. Det uppdrag 
som har högst procentsats utbetalas". 
 
I övrigt godkänns Förslag till revidering av ersättningar till förtroendevalda 
2019-2022. 
 
Parlamentariska gruppen får i uppdrag att arbeta vidare med förslaget att 
införa partigruppledararvode samt möjlighet att återinföra 2:e vice 
ordförande i kommunstyrelsen och arvodering till densamma.  
 
Parlamentariska gruppen får även i uppdrag att revidera kommunstyrelsens 
reglemente. 
 
Partistödets fördelning förändras så att den fasta delen ökar (från 25%) till 
30% och den rörliga delen minskar (från 75%) till 70%.  
 
Partistödet ska revideras en gång per mandatperiod. Ökning ska ske varje år 
och följa kommunens genomsnittliga löneökning. 
 
Förändringarna vad gäller arvode och partistöd ska gälla från och med 
mandatperioden 2019. 
_____ 
 
Förslag under kommunfullmäktiges möte 
Leif Gustavsson (SD) står fast vid sitt förslag i kommunstyrelsen att 
möjlighet ges för att utse och arvodera en 2:e vice ordförande i 
kommunstyrelsen och yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Per Gröön (C) föreslår att parlamentariska gruppen får i uppdrag att se över 
arvodering till valberedningens ordförande. 
 
Jonas Erlandsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
Förslag till revidering av ersättningar till förtroendevalda 2019-2022 
godkänns, men med förändringen att en förtroendevald ska kunna ha flera 
ordförandeuppdrag och få maximalt 100% i arvode.  
 
Parlamentariska gruppen får i uppdrag att arbeta vidare med förslaget att 
införa partigruppledararvode samt möjlighet att återinföra 2:e vice 
ordförande i kommunstyrelsen och arvodering till densamma.  
 
Parlamentariska gruppen får även i uppdrag att revidera kommunstyrelsens 
reglemente. 
 
Partistödets fördelning förändras så att den fasta delen ökar (från 25%) till 
30% och den rörliga delen minskar (från 75%) till 70%.  
 
Partistödet ska revideras en gång per mandatperiod. Ökning ska ske varje år 
och följa kommunens genomsnittliga löneökning. 
 
Förändringarna vad gäller arvode och partistöd ska gälla från och med 
mandatperioden 2019. 
 
Parlamentariska gruppen får i uppdrag att se över arvodering till 
valberedningens ordförande. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Simulering av nya ordförandearvode 2019.pdf 
Minnesanteckningar Parlamentariska gruppen 180315.docx 
Ersättningar till förtroendevalda 2019-2022 ver3.doc 
Protokoll 2016-11-07 - KF § 142 
Protokoll 2018-05-29 - KS § 96  
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Parlamentariska gruppen 
Kommunsekreteraren 
HUL 
Ekonomi 
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Utseende av styrelserepresentant till Syskonen Johanssons Stiftelse   
Enligt den begäran om permutation som Nybro och Högsby kommun 
lämnat in till Kammarkollegiet vill kommunerna att stiftelseurkunden ska 
ändras så att följande tillägg ingår i föreskriften: Stiftelsen står under 
förvaltning av en styrelse utsedd av Nybro kommun. I denna förvaltande 
styrelse ingår en representant för Grönskåra utsedd av Högsby kommun.  
Denne ska ingå i styrelsen med samma ansvar och förvaltningsuppgifter 
som övriga styrelseledamöter. Denne ska lämna förslag om utdelning av 
bidrag till föreningarna i Grönskåra, vilka sedan beslutas av Högsby 
kommun.  
 
Med anledning av detta har Högsby kommun annonserat på hemsidan, 
sociala medier och i lokalpressen, en inbjudan att nominera lämpliga 
personer. Sista inlämning av förslag är 2018-05-22. Kommunstyrelsen ska 
vid sammanträdet 2018-05-29 lämna förslag till Kommunfullmäktige. 
 
Kommunledningsutskottet beslutade 2018-05-15, § att ge kommunchefen i 
uppdrag att bereda ett förslag till ordinarie ledamot och ersättare i styrelsen 
för Syskonen Johanssons stiftelse enligt inkomna nomineringar, till 
sammanträdet 2018-05-29.  
 
Kommunchefen redovisar de nomineringar som kommit in. 
 
Förslag under kommunfullmäktiges möte 
Tuva Bojstedt (KD) föreslår att ärendet återremitteras för att invänta 
Förvaltningsdomstolens utslag och framför en begäran att 
kommunledningen under tiden ska samla Grönskåraborna för en öppen 
diskussion med den gamla beredningsgruppens representanter och de nu 
nominerade kontaktpersonerna/styrelse innan beslut tas i 
kommunfullmäktige. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag, dels kommunstyrelsens 
förslag dels ett återremissförslag. Ordföranden frågar därför om 
kommunfullmäktige vill att ärendet ska avgöras idag eller återremitteras 
och finner att kommunfullmäktige vill att ärendet ska avgöras idag. 
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Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Kommunstyrelsen föreslår Sten Petersson, Grönskåra, som ordinarie 
styrelseledamot och Jenny Jakobsson, Grönskåra, som ersättare i Styrelsen 
för Syskonen Johanssons stiftelse under tiden 2018-06-11—2018-12-31. 
 
Reservation 
Tuva Bojstedt (KD) och Helené Danielsson (KD) reserverar sig mot 
beslutet att utse representanterna nu. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Nybro kommun 
Styrelsen för Syskonen Johanssons Stiftelse 
Sten Petersson 
Jenny Jakobsson 
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Bildande av Kommunförbundet Kalmar län   
Kommunerna i länet avser att bilda ett kommunförbund. Verksamheten 
planeras starta den 1 januari 2019. Ett konstituerande möte ska genomföras 
den 23 augusti 2018 i samband med regionförbundets primärkommunala 
nämnds möte. Dessförinnan behöver respektive kommun ha fattat beslut 
avseende sitt medlemskap. Beslut från respektive kommun bör inkomma 
till ansvarig handläggare senast den 30 juni 2018. 
 
Kommunchefen informerar om att ytterligare en beslutspunkt som avser 
finansieringen av Kommunförbundet kan tillkomma inför beslutet i 
Kommunfullmäktige.  
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige i Högsby kommun godkänner förslaget att bilda 
Kommunförbundet Kalmar län. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Högsby kommun går med som medlem i 
Kommunförbund Kalmar län. 
 
Kommunfullmäktige tillstyrker stadgar för Kommunförbundet Kalmar län. 
 
Kommunfullmäktige utser ett kommunalt ombud och personlig ersättare till 
det konstituerande förbundsmötet och nominerar en styrelseledamot och en 
personlig ersättare för tiden fram till det första förbundsmötet i den nya 
mandatperioden 2019-2022. 
_____ 
 
Förslag under kommunfullmäktiges möte 
Heléne Danielsson (KD) föreslår att Högsby kommun avstår medlemskap i 
Kommunförbundet Kalmar län. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns två förslag, dels kommunstyrelsens och 
dels Heléne Danielsson (KD) avslagsförslag. Ordföranden frågar om 
kommunfullmäktige vill besluta enligt kommunstyrelsens förslag eller 
avslagsförslaget och finner att kommunfullmäktige vill besluta enligt 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Valberedningen presenterar förslag till ombud och styrelseledamot. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige i Högsby kommun godkänner förslaget att bilda 
Kommunförbundet Kalmar län. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Högsby kommun går med som medlem i 
Kommunförbund Kalmar län. 
 
Kommunfullmäktige tillstyrker stadgar för Kommunförbundet Kalmar län. 
 
Kommunfullmäktige utser Marcus Schön (M) som kommunens ombud och  
Gunilla Schollin-Borg (MP) som personlig ersättare till det konstituerande 
förbundsmötet och nominerar Stihna Johansson Evertsson (C) som 
styrelseledamot och Jonas Erlandson (S) som personlig ersättare för tiden 
fram till det första förbundsmötet i den nyamandatperioden 2019-2022. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Mail bilande av kommunförbund.pdf 
Förslag att bilda Kommunförbundet Kalmar län.pdf 
Stadgar för Kommunförbundet Kalmar län.pdf 
Kommunförbund Kalmar Län, underlag och förslag för kommande beslut.pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Kommunförbundschefen 
Regionförbundet 
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Årsredovisning 2017 Samordningsförbundet   
Samordningsförbundet i Kalmar län har översänt årsredovisning, 
granskningsrapport samt revisionsberättelse för verksamhetsåret 2017.  
 
Förbundsmedlemmarna skall var för sig pröva frågan om årsredovisningen 
kan godkännas och om styrelsen skall beviljas ansvarsfrihet.  
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Samordningsförbundets årsredovisning läggs med godkännande till 
handlingarna. 

Samordningsförbundets styrelse beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 
2017. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Årsredovisning och revisionsberättelse för 2017, Samordningsförbundet.docx 
Årsredovisning 2017 Samordningsförbundet i Kalmar län  
Revisionsrapport Samordningsförbundet ÅR 2017.pdf 
Revisionsberättelse Samordningsförbundet 2017.pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Samordningsförbundet
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Årsredovisning och ansvarsfrihet 2017 Regionförbundet i Kalmar län   
Regionförbundet i Kalmar län ombildades från och med 2003 till 
samverkansorgan (kommunförbund) enligt lagen 2002:34 om 
samverkansorgan i länen. I samband därmed ändrades förbundsordningen, 
bland annat avseende beslutsorgan. I stället för fullmäktige finns numera 
enbart en förbundsstyrelse (direktion enligt KL 3 kap, 23 §) som beslutande 
församling.  
 
Detta innebär att ansvarsfrihet beviljas av medlemmarna (kommunerna och 
landstinget).  
 
Regionförbundet hemställer hos huvudmännen att behandla frågan om 
ansvarsfrihet för styrelsen för Regionförbundet i Kalmar län.  
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Regionförbundets styrelse beviljas ansvarsfrihet avseende verksamhetsåret 
2017. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Ansvarsfrihet för 2017 Regionförbundet i Kalmar län 
Årsredovisning 2017 (Regionförbundet i Kalmar län).pdf 
Revisionsrapport 2017 Regionförbundet i Kalmar län 
Revisionsberättelse för år 2017 Regionförbundet i Kalmar län  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Regionförbundet
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KF § 80     DNR: KU.2018.126  
 
 
 
Bokslut 2017 Emåbygdens Vind   
Bokslut är upprättat för Emåbygdens Vind AB för räkenskapsåret  
2017-01-01--2017-12-31. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Redovisningen godkänns. 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Bokslut Emåbygdens Vind.pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Mönsterås kommun 
Hultsfreds kommun
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KF § 81     DNR: KU.2018.69  
 
 
 
Motion angående integrationsplikt   
Sverigedemokraterna inkom 2018-03-05 med en motion om att man i 
Högsby kommun inför integrationsplikt enligt den modell man har i 
Vellinge kommun. 
 
En förhandsbedömning är framtagen.  
 
I Vellinge kommun har man politiskt antagit en handlingsplan för 
integration 2018-2019. Det är ett 26 sidor långt dokument som förtydligar 
syfte, mål, organisation, kommunens ansvar för ensamkommande barn, 
etableringsprocessen, arbetsmarknad, externa samarbetspartners, 
utbildning, kommunen som arbetsgivare, finansiering, kommunikation och 
trygghet.  
 
Högsby kommun har antagit en strategi för integration i Högsby kommun 
2016-2019 som omfattar två sidors text. I antagen strategi står: 
medborgares rättigheter, skyldigheter och möjligheter oavsett bakgrund. 
 
Det finns möjlighet att i Högsby kommun komplettera strategin med en 
politiskt framtagen handlingsplan som tydligare markerar krav, 
skyldigheter och plikter för medborgare. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Motionen avslås, då strategi för integration är antagen av 
Kommunfullmäktige att gälla till och med 2019.  
_____ 
 
Förslag under kommunfullmäktiges möte 
Leif Gustavsson (SD) föreslår att en ny mer omfattande plan för 
integrationsstrategi tas fram och föreslår därför att ärendet återremitteras. 
 
Tuva Bojstedt (KD) efterlyser en uppföljning av strategin. 
 
Jonas Erlandsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag, nämligen 
kommunstyrelsens förslag och Leif Gustavssons (SD) återremissförslag. 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige vill att ärendet ska avgöras 
idag eller återremitteras och finner att kommunfullmäktige vill att ärendet 
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ska avgöras idag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Motionen avslås, då strategi för integration är antagen av 
Kommunfullmäktige att gälla till och med 2019.  
 
Reservation 
Leif Gustavsson (SD), Alf Adolfsson (SD) och Lennart Persson (SD) 
reserverar sig mot beslutet. 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion SD integrationsplikt 
HandlingsplanIntegration_2018-2020 Vellinge kommun.pdf 
Strategi för integration i Högsby kommun.pdf  
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KF § 82     DNR: KU.2018.41  
 
 
 
Motion om hemtjänst och hemsjukvård     
Vänsterpartiet i Högsby kommun har skrivit i en motion att de anser att 
hemtjänst och hemsjukvård i kommunen är underdimensionerad. De menar 
att det finns medborgare som inte får den hjälp de behöver. Vänsterpartiet 
uppmanar kommunen att utan dröjsmål börja arbeta på lösningar och att det 
behöver skjutas till medel. Man tycker att det är nödvändigt med en 
översyn av ledarskap och organisation av arbetet i kombination med att 
belysa svagheter så att de kan avhjälpas. Vänsterpartiet har inte preciserat i 
motionen hur mycket medel som de anser behöver skjutas till inom 
hemtjänst och hemsjukvård. 
 
I ett svar på motionen framgår att hemtjänsten och hemsjukvården arbetar 
med Socialtjänstlagen (2001:452) och Hälso- och sjukvårdslagen 
(1982:763) som grund. Ett systematiskt kvalitets- och 
patientsäkerhetsarbete bedrivs inom verksamhetsområdet. 
Resursfördelningssystem används inom hemtjänsten för att säkerställa 
kvalitet och rättssäkerhet. Budgetmässigt har kommunens hälso- och 
sjukvårdsenhet förstärkts med 2 årsarbetare. Kompetensförsörjningen är en 
stor utmaning för hela den kommunala verksamheten liksom för de flesta 
andra kommuner i Sverige. 
 
Verksamheten medverkar och följer processen för beredning av budget och 
följer de politiska beslut som fattas. Öppna jämförelser 2017 gällande vad 
de äldre tycker om äldreomsorgen visar på en nöjdhet med hemtjänsten i 
sin helhet om 96 %, vilket är ett mycket bra resultat. 
 
Synpunkter under socialutskottets möte 
Diana Bergeskans (S) påpekar att DHR meddelat henne att de inte står 
bakom skrivelsen i motionen. 
 
Socialutskottets förslag 
Socialutskottet föreslår till kommunstyrelsen att avslå motionen mot 
bakgrund av att nöjdheten med hemtjänsten uppgår till 96%, hälso- och 
sjukvårdsverksamheten har förstärkts med 2 årsarbetare i budget, 
systematiskt kvalitets- och patientsäkerhetsarbete bedrivs och 
verksamheten medverkar och följer processen för budgetberedning och 
genomför de beslut som fattas politiskt. 
_____ 
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Förslag under kommunfullmäktiges möte 
Tommy Palmgren (V) är inte nöjd med svaret och föreslår därför att 
ärendet återremitteras. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns två förslag, nämligen kommunstyrelsens 
och Tommy Palmgrens (V) återremissförslag. Ordföranden frågar om 
kommunfullmäktige vill att ärendet ska avgöras idag eller återremitteras 
och finner att kommunfullmäktige vill att ärendet avgörs idag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Kommunstyrelsen avslår motionen mot bakgrund av att nöjdheten med 
hemtjänsten uppgår till 96%, hälso- och sjukvårdsverksamheten har 
förstärkts med 2 årsarbetare i budget, systematiskt kvalitets- och 
patientsäkerhetsarbete bedrivs och verksamheten medverkar och följer 
processen för budgetberedning och genomför de beslut som fattas politiskt. 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion V  
Svar på motion.docx 
Protokoll 2018-04-19 - SU § 28  
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Medborgarförslag - Etisk och hälsosamt producerad mat   
LRF Högsby Fagerhult styrelse inkom 2018-03-07 med ett 
medborgarförslag om översyn av upphandlingspolicy och införande av en 
kostpolicy som tydliggör att kommunen ska upphandla livsmedel som 
minst uppfyller miljöstyrningsrådets baskrav.  
 
Enligt kommunens Livsmedelspolicy som antogs av Kommunfullmäktige 
2016-11-07 framgår att måltidsverksamheten ska använda sig av 
Miljöstyrningsrådets upphandlingskriterier som stöd i sina upphandlingar i 
enlighet med kommunstyrelsens riktlinjer för upphandling.  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Medborgarförslaget tillstyrks då kommunens Livsmedelspolicy täcker in 
medborgarförslagets intentioner.  
 
Kostchefen får i uppdrag att ta fram en uppföljning av livsmedelspolicyn 
som presenteras för kommunfullmäktige 2018-06-11 och kommuniceras 
med förslagsställaren. 
 
Medborgarförslaget är därmed besvarat.  
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Medborgarförslaget tillstyrks då kommunens Livsmedelspolicy täcker in 
medborgarförslagets intentioner.  
 
Kostchefen får i uppdrag att ta fram en uppföljning av livsmedelspolicyn 
som presenteras för kommunfullmäktige 2018-06-11 och kommuniceras 
med förslagsställaren. 
 
Medborgarförslaget är därmed besvarat.  
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Beslutsunderlag 
Medborgarförslag om mat producerad på ett etiskt, hållbart och hälsosamt sätt - 
Filnr: 1 av 1: Medborgarförslag om livsmedel producerad på ett etiskt och 
hälsosamt sätt (2).pdf 
Medborgarförslag - Etisk och hälsosamt producerad mat 
Svar uppföljning livsmedelspolicy.docx 
Bilaga 4 Miljö- och djurskyddskrav (005).pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Förslagsställaren 
Kostchefen
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Medborgarförslag om lättåtkomlig brygga för funktio nshindrade     
Ett medborgarförslag om lättåtkomlig brygga för funktionshindrade 
lämnades 2014-11-03 till Kommunstyrelsen för beredning. 2016-04-04 
återremitterade Kommunfullmäktige ett avslagsförslag från 
Kommunstyrelsen.  
 
Ett kostnadsförslag för en fast monterad brygga på  
12-16 kvm har tagits fram av Östra Smålands Kommunalteknikförbund 
(ÖSK). Högsby-Emåns fiskerivårdsförening har beslutat bidra med 25 000 
kr. Högsby Sparbank kan bidra med 25 000 kr. De återstående 73 100 kr 
finansieras inom Kommunledningsutskottets utvecklingspott.  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
En tillgänglighetsanpassad brygga vid Emån anläggs enligt ovanstående 
förslag.  
 
Medborgarförslaget är därmed besvarat.  
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
En tillgänglighetsanpassad brygga vid Emån anläggs enligt ovanstående 
förslag.  
 
Medborgarförslaget är därmed besvarat.  
_____ 
 
Förslag under kommunfullmäktiges möte 
Ingemar Svanström (C) är positiv till kommunstyrelsens förslag, men 
föreslår att bidrag till underhåll och skötsel avsätts i budget samt att någon 
ansvarig för bryggan utses. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
En tillgänglighetsanpassad brygga vid Emån anläggs enligt ovanstående 
förslag.  
 
Kommunstyrelsen ges i uppdrag att besluta om budget samt ansvarig för 
underhåll och skötsel av bryggan. 
 
Medborgarförslaget är därmed besvarat.  
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Beslutsunderlag 
Medborgarförslag 
Brygga till Emån Högsby.pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
KLU 
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Besvarande av enkel fråga angående kostnader för fiber i Bohullt   
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2018-05-07 vände sig Mikael 
Jonnerby (C) till kommunstyrelsens ordförande Stihna Johansson Evertsson 
(C) och frågade om hur kostnaderna för fiber till Bohult har fördelats 
mellan Högsby och Mönsterås kommuner? 
 
Kommunstyrelsens ordförande Stihna Johansson Evertsson (C) svarar att 
180 000 kronor har betalats till Mönsterås kommun för förberedelse till 
fiberdragning till Bohult. I budgeten fanns avsatt 190 000 kronor. Arbetet 
förväntas vara klart under hösten 2018. 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2018-05-07 - KF § 68  
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Besvarande av enkel fråga angående servering av fläskkött   
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2018-05-07 vände sig Ewa 
Engdahl (C) till kommunstyrelsens ordförande Stihna Johansson Evertsson 
(C) och frågade om det stämmer att skolköken inom Högsby kommun inte 
serverar fläskkött längre? Om det är så, på vilka grunder har ett sådant 
beslut tagits och av vem? Är det i så fall rimligt med tanke på att vi 
befinner oss i en kommun som är starkt dominerad av de gröna näringarna? 
Hur ser det ut i övriga delar av landet? 
 
Kommunstyrelsens ordförande Stihna Johansson Evertsson (C) redovisar 
en lista från kostchefen över livsmedel som serveras i köken. Fläskkött 
ingår bland de livsmedel som serveras.  
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2018-05-07 - KF § 67 
Livsmedel  som används.docx  
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Medborgarförslag   
Inga medborgarförslag finns. 
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Enkel fråga angående livsmedelsupphandling   
Ewa Engdahl (C) vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Stihna 
Johansson Evertsson (C) och frågar hur kommunen gör vid 
livsmedelsupphandlingar för att säkerställa att kommunen följer svensk 
djurhållningslagsstiftning och när nästa livsmedelsupphandling görs? 
 
Kommunstyrelsens ordförande Stihna Johansson Evertsson (C) besvarar 
frågan vid nästa sammanträde. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
KSO 
KF
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Enkel fråga angående underhåll av vägen till badplatsen vid Kleven   
Leif Gustavsson (SD) påpekar att den sista vägdelen till badplatsen vid sjön 
Kleven, Aboda Klint är under all kritik och vänder sig till vice ordföranden 
i Östra Smålands Kommunalteknikförbund Anders Svensson (M) och 
frågar när den här vägdelen ska rustas upp? 
 
Vice ordföranden i Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) 
Anders Svensson (M) svarar att ansvaret för underhåll och skötsel av 
området Aboda Klint, inklusive badplatsen vid Kleven och vägen dit, vilar 
på Allgunnen-Sinnerbo byutvecklingsgrupp som arrenderar området Aboda 
Klint. 
 
ÖSK har påtalat behovet. 
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Enkel fråga angående feriearbete   
Tuva Bojstedt (KD) vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Stihna 
Johansson Evertsson (C) och frågar om alla ungdomar som sökte 
feriearbete fick något feriearbete? 
 
Kommunstyrelsens ordförande Stihna Johansson Evertsson (C) svarar att 
eftersom det tillsattes extra medel för feriearbete kunde samtliga sökande få 
ett feriearbete. 
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Enkel fråga angående aktieägartillskott HBAB   
Kommunfullmäktige beslutade 2018-05-07, § 59 att bevilja Högsby 
Bostads AB (HBAB) ett aktieägartillskott för ombyggnad av Hanåsa 1:22 
på maximalt 4,6 tkr. Anders Svensson (M) vänder sig till 
kommunfullmäktiges ordförande Anders Ek (C) och frågar varifrån 
pengarna ska tas? 
 
Kommunfullmäktiges ordförande Anders Ek (C) besvarar frågan vid nästa 
sammanträde. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
KFO 
KF
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Motion - Kranmärkt kommun   
Centerpartiet skriver i motion daterad 2018-06-08 att "kranmärkt är en 
nationell hållbarhetsmärkning för verksamheter som väljer kranvatten 
framför flaskvatten. När en verksamhet är kranmärkt betyder det att 
arbetsplatsen, möten och externa konferenser eller utbildningar är fria från 
flaskvatten. 
 
Det är positivt ur miljösynpunkt, men minskar även kostnader då man inte 
köper in till exempel flaskvatten utan väljer kommunens egna fina 
kranvatten istället.  
 
Det går också helt i linje med minskade transporter samt minskad 
plastanvändning, minskat råvaruutag ur naturen vilket vi som ekokommun 
är något vi ska sträva efter.  
 
Centerpartiet anser att Högsby kommun, dess anställda och politiker bör 
avstå flaskvatten vid till exempel egna evenemang och så vidare. 
 
Med anledning av ovanstående yrkar Centerpartiet att Högsby kommun 
ansöker och arbetar mot att bli en certifierad kranmärkt kommun." 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen lämnar till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
KLU
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Tack och tillönskan om en Trevlig sommar!   
Kommunfullmäktiges ordförande Anders Ek (C) tackar fullmäktiges 
ledamöter för den här terminen och önskar alla en skön och trevlig 
sommar! 

Kommunfullmäktiges 1:e vice ordförande Gunilla Schollin-Borg (MP) 
tillönskar även kommunfullmäktiges ordförande en trevlig sommar! 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 



HÖGSBY KOMMUN    SAMMANTRÄDESLISTA 
         
Kommunfullmäktige 201 5—2018 
   

Datum 2018-06-11   
 

               
   Omröstningar      

     § 73     §     

Ledamöter Tjänstgörande ersättare  Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår 

(S) Jonas Erlandsson   X X           
(C) Stihna Johansson-
Evertsson  X  X         

(S) Jenny Joelsson  Heléne Josefsson X X          

(SD) Leif Gustavsson   X  X         

(S) Carl-Axel Blom  X X      

(C) Ingemar Svanström   X  X         

(M) Anders Svensson   X  X         

(KD) Lars Elmborg   X  X         

(S) Sofie Gustafsson  Per-Ola Herdinius X X          

(SD) Sune Olsson   X  X         
(C) Ewa Engdahl §§ 78-
93  Evald Palmér §§ 70-77 X  X         

(S) Magnus Gabrielsson   X X          

(S) Diana Bergeskans   X X          

(C) Per Gröön  X  X           

(SD) Lennart Persson  X  X         

(S) Åke Gustavsson   X X          

(M) Marcus Schön  X  X         

(KD) Heléne Danielsson   X  X         

(S) Ingrid Axelsson  Elisabeth Hultqvist X X          

(C) Mikael Jonnerby   X  X         
(MP) Gunilla Schollin-
Borg   X X          

(SD) Evert Andersson   X  X         

(S) Torbjörn Carlreus  X X          

(S) Solweig Ekh   X X           

(S) Ingbritt Loberg  X X           
         
         
         



HÖGSBY KOMMUN    SAMMANTRÄDESLISTA  

     
Kommunfullmäktige 2015—2018   Datum 201 8-06-11 

        
                
   Omröstningar      

   § 73   §   

Ledamöter Tjänstgörande ersättare  Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår 

(SD) Somsouy Persson  -       

(C) Rosa Lopes  Evald Palmér §§ 78-93 X             

(M) Carl-Wiktor Svensson   X   X         

(S) Kent-Sören Bergström   X X          

(V) Agneta Öberg  Tommy Palmgren X X          

(KD) Tuva Bojstedt   X  X         

(S) Catarina Thunberg   X X          

(C) Jens Gustafsson  Kerstin Karlström X   X         

(-) Veronica Johansson  (SD) Alf Adolfsson X   X         

(C) Anders Ek  X  X     
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